






AACC-CETA

**ALL AFRICA CONFERENCE OF CHURCHES (AACC) -
CONFERENCE DES EGLISES DE TOUTE L'AFRIQUE (CETA)**

 P.O BOX 14205-00800, Waiyaki Way, Nairobi, Kenya
 secretariat@aacc-ceta.org | www.aacc-ceta.org
 +254 724 253 354 | +254 204 441 338

29 January 2025

**STATEMENT ON THE SECURITY AND HUMANITARIAN SITUATION IN THE EASTERN PART OF THE
DEMOCRATIC REPUBLIC OF CONGO (DRC)**

“This is what the Sovereign LORD says: You have gone far enough, princes of Israel! Give up your violence and oppression and do what is just and right. Stop dispossessing my people, declares the Sovereign LORD.” Ezekiel 45:9 (NIV)

The All Africa Conference of Churches (AACC) is troubled by the deterioration of the security and humanitarian situation in the North Kivu province in the Democratic Republic of Congo. In this chaotic and trying time, the AACC sympathizes with the people of DRC for the pain, suffering, displacements and the loss of lives and property caused by the ongoing war.

AACC believes that peace talks can create a foundation for an agreement to end conflict and hence reduce harm to the affected communities. We, therefore encourage all parties to the conflict to think towards the common good, safety and dignity of the people of DRC, and do everything possible to end the ongoing-armed conflict.

As we continue to work with the Church of Christ in DRC and the churches in the Great lakes region to accompany the people of Eastern DRC through this ‘valley of darkness,’ we call on all people of faith to uphold prayers for DRC, urge the international community and all stakeholders to do everything possible to facilitate the restoration of peace in the communities under siege, and the process of healing the wound created by the armed conflict. Furthermore, we encourage all people of good will to extend relief to the affected communities, especially those facing displacement and in dire need of the basic needs of life

May the God of life, love, peace and comfort intervene in this situation!

Yours in Christ

Rev. Dr. Fidon Mwombeki
AACC General Secretary

SUB OFFICES:

African Union Liaison Office: Ledta Sub-City, Woreda 03,
Addis Ababa, Ethiopia
Tel: +251 113 851171 / +251 113 851158
E-mail: auliaison@aacc-ceta.org

Lomé Régional Office: 01 B.P. 2268 - Lomé 01, 1235, Rue de la
Paix Bè-Château, Lomé, Togo
Tel: +228 93501626
Email: bureauregional@aacc-ceta.org

29 janvier 2025

DECLARATION SUR LA SITUATION SECURITAIRE ET HUMANITAIRE DANS L'EST DE LA REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO (RDC)

« Voici ce que dit le Souverain Seigneur : Vous êtes allés assez loin, princes d'Israël ! Abandonnez votre violence et votre oppression, et faites ce qui est juste et droit. Cessez de déposséder mon peuple, déclare le Souverain Seigneur. » Ezekiël 45:9 (NIV)

La Conférence des Eglises de toute l'Afrique (CETA) est préoccupée par la détérioration de la situation sécuritaire et humanitaire dans la province du Nord-Kivu en République démocratique du Congo. En cette période chaotique et éprouvante, la CETA compatit avec le peuple de la RDC pour la douleur, les souffrances, les déplacements et les pertes de vies et de biens causés par la guerre en cours.

La CETA croit que les pourparlers de paix peuvent créer une base pour un accord visant à mettre fin au conflit et, par conséquent, réduire le préjudice causé aux communautés touchées. Nous encourageons donc toutes les parties en conflit à penser au bien commun, à la sécurité et à la dignité du peuple de la RDC, et à faire tout ce qui est en leur pouvoir pour mettre fin au conflit armé actuel.

Alors que nous continuons à travailler avec l'Eglise du Christ en RDC et les églises de la région des Grands Lacs pour accompagner le peuple de l'est de la RDC dans cette « vallée des ténèbres », nous appelons toutes les personnes de foi à prier pour la RDC, exhortons la communauté internationale et toutes les parties prenantes à faire tout ce qui est en leur pouvoir pour faciliter le rétablissement de la paix dans les communautés assiégées et le processus de guérison des blessures causées par le conflit armé. Nous encourageons également toutes les personnes de bonne volonté à porter secours aux communautés touchées, en particulier celles qui sont confrontées au déplacement et ont un besoin urgent des besoins essentiels

Que le Dieu de la vie, de l'amour, de la paix et du réconfort intervienne dans cette situation!

Le vôtre en Christ,



Rev. Dr. Fidon Mwombeki
AACC General Secretary.

SUB OFFICES:

African Union Liaison Office: Ledta Sub-City, Woreda 03,
Addis Ababa, Ethiopia
Tel: +251 113 851171 / +251 113 851158
E-mail: auliaison@aacc-ceta.org

Lomé Régional Office: 01 B.P. 2268 - Lomé 01, 1235, Rue de la
Paix Bè-Château, Lomé, Togo
Tel: +228 93501626
Email: bureauregional@aacc-ceta.org